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PROTOKÓŁ  Nr IX/2011 
 

IX sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 31 sierpnia 2011 roku. 
 
Sesja odbyła się w świetlicy Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 16 30    
 
IX sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad IX sesji. Na stan ustawowy  
15 radnych w sesji uczestniczyło 13  radnych. 
Nieobecny: -  radny Bogdan Barcik 
                    - radny Aleksander Grochowski 

 
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta Gminy 
3. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
4. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
5. Pani Krystyna Łapacz                 - Dyrektor SP w Straszewie 
6. Pani Małgorzata Sejka                 - SP w Straszewie 
7. Pan Andrzej Zwolak                   - Dyrektor ZS w Ryjewie 
8. Pan Roman Król                         - Kierownik ZB Pomezania w Ryjewie 
9. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor GOK w Ryjewie 
10. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
11. Pan Adam Czołba                       - Radca prawny 
12. Pan Adam Garba                        - KPP w Ryjewie 

 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, iż Wójt Gminy wystąpił z prośbą o 
uzupełnienie przesłanego porządku obrad o dodatkowy punkt: Podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody Wójtowi Gminy Ryjewo na wynajęcie na czas 
nieoznaczony powierzchni dachowych nieruchomości zabudowanych  stanowiących mienie 
komunalne w drodze bezprzetargowej przedsiębiorstwu Profit Group Sp. z o. o. mającym 
siedzibę w Warszawie przy ul. Świętokrzyska 20 w celu  umocowania masztów z 
oprzyrządowaniem, które wykorzystywane będą do udostępnienia mieszkańcom gminy 
Internetu drogą radiową. Ponadto ze względów osobistych nie mógł być obecny na dzisiejszej 
sesji Pan Jacek Cieśluk w związku z czym Przewodniczący Rady proponuje zdjęcie z 
porządku obrad ten punkt. W związku z powyższym Przewodniczący Rady zapytał czy radni 
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mają jakieś uwagi do proponowanej zmiany. W związku z brakiem uwag przystąpiono do 
głosowania. W głosowaniu jednogłośnie przyjęto zmieniony porządek obrad w brzmieniu: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.   
2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej VIII Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
4. Podziękowanie za wieloletnią pracę Dyrektora Szkoły Podstawowej w Straszewie Pani 

Krystynie Łapacz w związku z przejściem na emeryturę.  
5. Wręczenie aktów nominacji nowo powołanym Dyrektorom Szkół.   
6. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Ryjewo za I półrocze 

2011 roku. 
7. Informacja o realizacji zadań przez Zakład Budżetowy „Pomezania” 
8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu mającego przedstawić  Radzie opinię o 

zgłoszonych kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego w Gdańsku oraz Sądu 
Rejonowego  w Kwidzynie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Ryjewo odrębnego obwodu 
głosowania dla przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do 
Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 9 października 2011 r.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanych  położonych w miejscowości Benowo oraz Ryjewo stanowiących 
własność Gminy Ryjewo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu 
długoterminowego z banku krajowego.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody Wójtowi 
Gminy Ryjewo na wynajęcie na czas nieoznaczony powierzchni dachowych 
nieruchomości zabudowanych  stanowiących mienie komunalne w drodze 
bezprzetargowej przedsiębiorstwu Profit Group Sp. z o. o. mającym siedzibę w 
Warszawie przy ul. Świętokrzyska 20 w celu  umocowania masztów z 
oprzyrządowaniem, które wykorzystywane będą do udostępnienia mieszkańcom gminy 
Internetu drogą radiową. 

14. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 
15. Interpelacje i zapytania radnych. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z VIII  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z VIII sesji z 
dnia 29 czerwca 2011 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w BIP. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec faktu, 
iż nie było żadnych uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 
protokół  z  VIII  sesji Rady Gminy z dnia 29 czerwca 2011 roku. 
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Ad.4 Podziękowanie za wieloletnią pracę Dyrektora Szkoły Podstawowej w Straszewie 
Pani Krystynie Łapacz w związku z przejściem na emeryturę.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż po wieloletniej pracy na stanowisku Dyrektora 
Szkoły Podstawowej w Straszewie na zasłużoną emeryturę odchodzi Pani Krystyna Łapacz, 
której w imieniu Rady oraz władz Gminy złożył wyrazy uznania za zaangażowanie i wysiłek 
włożony w długoletnią pracę na stanowisku Dyrektora Szkoły Podstawowej w Straszewie. 
Dziękując za współpracę, i trud włożone w rozwój szkoły a tym samym Gminy, życzono Pani 
Krystynie Łapacz dużo zdrowia oraz pomyślności w życiu osobistym. 

Pan Józef Gutowski Wójt Gminy dodał, iż  w życiu każdego człowieka następują kolejno 
etapy dorastania, edukacji oraz pracy zawodowej. Pani Krystyna Łapacz od początku swojej 
kariery dydaktycznej związana była z Gminą Ryjewo. Od 1981 roku zajmowała stanowisko 
Dyrektora Szkoły w Straszewie. Przez 30 lat pracy na stanowisku Dyrektora doprowadziła do 
rozwoju placówki i zawsze mocno walczyła o to by szkoła utrzymywana była w jak 
najlepszym stanie. Dlatego też za cały trud i serce włożone zarówno w rozwój jak i w 
wychowanie uczniów należy się Pani Krystynie ogromne podziękowanie oraz życzenia 
pomyślności w życiu osobistym. 

Pan Andrzej Zwolak  Dyrektor ZS w Ryjewie oraz wychowanek  sprzed lat podziękował 
Pani Krystynie Łapacz za wiele lat pracy oraz za długoletnią współpracę.  

Pani Krystyna Łapacz podziękowała serdecznie za życzenia oraz za współpracę, podczas 
której zdarzało się czasem pospierać ale zawsze dla dobra szkoły i uczniów.  
 
Ad. 5 Wr ęczenie aktów nominacji nowo powołanym Dyrektorom Szkół.   
 
Pan Józef Gutowski poinformował, iż zgodnie z wymogami ogłoszony został konkurs na 
dyrektorów szkół. W związku z powyższym  w wyniku wyboru powierza się obowiązki 
Dyrektora Szkoły Podstawowej w Straszewie Pani Małgorzacie Sejka na okres od dnia 01 
września 2011 roku do dnia 31 sierpnia 2016 roku oraz obowiązki Dyrektora Zespołu Szkół w 
Ryjewie Panu Andrzejowi Zwolak również na okres pięciu lat.  
 
 Ad. 6 Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Ryjewo za I 
półrocze 2011 roku. 

 
Dochody Gminy  zaplanowane w kwocie 18.420.472,00 zł wykonano w wysokości   
9.145.388,14 zł,  co stanowi 49,6 %. 
 
Dochody uzyskano z tytułu: 
 
• Dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)       1.035.051,45zł 
• Udziałów w podatkach dochod. Budżetu państwa               582.047,16zł 
• Dotacji celowych   1.806.257,03zł 
• Subwencji ogólnych   4.679.992,00zł 
• Środków na dofinansowanie zadań własnych gminy  pozyskanych z innych źródeł                                          

1.042.040,50zł   
   

Głównym źródłem dochodów gminy w I półroczu 2011 roku były subwencje ogólne 
stanowiące  44,47% udziału w dochodach gminy, kolejnym dotacje celowe, których udział w 
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dochodach gminy wynosił 16,58 % oraz dochody własne gminy 14,64 %.Subwencje oraz 
dotacje celowe wpływały na konto gminy w sposób terminowy, zgodnie z przyjętym planem.  
Plan dochodów własnych  wykonano w wysokości 38,4 %, uzyskując środki na kwotę 
1.035.051,45 zł. Najwyższe dochody w ramach dochodów własnych uzyskano z 
następujących źródeł: 
• Podatku od nieruchomości na kwotę 492.463,99 zł, co stanowi 5,4% udziału w 

dochodach gminy,  
• Podatku rolnego na kwotę  241.420,51 zł,  stanowiącą 2,6%  udziału w dochodach gminy,  
• Pozostałych dochodów w tym z najmu i dzierżawy składników mienia gminy na kwotę 

84.429,81 zł,  stanowiących 0,9%  udziału w dochodach gminy, 
• Podatku od środków transportowych na kwotę  53.858,00 zł,  który stanowi 0,6% udziału 

w dochodach gminy. 

Stan zaległości w podatkach  na 30.06.2011 roku  przedstawia się następująco: 
 
1. Podatek od nieruchomości Zaległości posiada 5 przedsiębiorców na kwotę 173.306,46 zł 

oraz 130 osób  fizycznych na kwotę 113.939,53 zł, są to zaległości z lat ubiegłych, bieżące 
zaległości nie występują. 

2. Podatek rolny Zaległości posiada 31 osób fizycznych na kwotę 68.346,93 zł w tym 
zaległości bieżące w wysokości  11.293,70 zł oraz 1 przedsiębiorca na kwotę 383,00zł i 
jest to zaległość bieżąca. 

3. Podatek od środków transportowych Zaległości posiada 5 podatników na kwotę 
38.079,00zł w tym zaległość bieżąca 11.104,00 zł.   

 
Wydatki Gminy  zaplanowane w kwocie 17.675.945,00 zł wykonano w wysokości   
8.379.505,39 zł,  tj. w  47,4 %. Na  wydatki bieżące wydatkowano kwotę 7.574.796,42 zł  tj. 
51,1 %  planu, a na wydatki majątkowe 804.708,97 zł tj. 28,3% planu. W ramach wydatków 
bieżących środki przeznaczono  na utrzymanie  5 jednostek budżetowych gminy w tym: 

 
1. Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę 1.428.082,27 zł, 
2. Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  506.877,67 zł, 
3. Gimnazjum w Ryjewie na kwotę   641.758,07 zł, 
4. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  1.871.409,17 zł. 
5. Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  907.494,88 zł. 

 
Przekazano dotacje: 
1. przedmiotową dla Zakładu Budżetowego  realizującego zadania z zakresu gospodarki 

wodociągowo-kanalizacyjnej gminy w wysokości  79.888,00 zł,           
2. celowe na realizację zadań zleconych gminy jednostkom spoza sektora finansów 

publicznych w wysokości  68.500,00 zł, 
3. podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  290.352,00 zł,  
4. podmiotową dla niepublicznego przedszkola „ Maluszek „ w Ryjewie  na kwotę  

144.894,00 zł. 
 

Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą  583.634,00 zł,  co stanowi  7,7 % 
wydatków bieżących gminy . Na pomoc finansową na rzecz innych jednostek samorządu 
terytorialnego przekazano kwotę  20.223,00 zł. Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  
określone w ustawie o samorządzie gminnym, jako wydatki własne gminy.  
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Przychody Gminy zaplanowano w wysokości 2.207.915,00 zł, wykonano w  76,3 % tj. w 
kwocie  1.684.973,59 - zł. w tym  z tytułu: 
- kredytów    1.637.579,00zł, 
- nadwyżki środków budżetowych za 2010r    47.394,59 zł. 
 
Rozchody Gminy zaplanowano w wysokości  2.952.442,00 zł, wykonano w  64,1 % tj. w 
kwocie  1.891.578,16 zł. Rozchody dotyczą spłat zaciągniętych  pożyczek i kredytów  
zgodnie z umowami zawartymi z bankami komercyjnymi,  oraz Wojewódzkim Funduszem 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Wynik Finansowy Gminy  na 30.06.2011 roku 
występuje nadwyżka budżetowa  Gminy w wysokości  765.882,75 zł. Nadwyżkę przeznacza 
się na spłatę zaciągniętego długu. Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych pożyczek i 
kredytów wynosi 8.190.022,- zł.   Wszystkie zobowiązania gminy dotyczące zaciągniętych 
kredytów spłacane są zgodnie z zawartymi umowami. Gmina posiada należności wymagalne 
na kwotę 1.105.695,48 zł.  Należności te powstały z tytułów dostaw usług dla ludności 
świadczonych przez Zakład Budżetowy „Pomezania „ w Ryjewie w wysokości 139.794,73 zł 
oraz z zaległości w podatkach i opłatach oraz pozostałych dochodach gminy na kwotę 
965.900,75 zł. Gmina posiada zobowiązania wymagalne w wysokości 3.743,08 zł.  Posiada je 
Zakład Budżetowy „ Pomezania „ w Ryjewie z tytułu dostaw towarów i usług. 
            
Ad. 7 Informacja o realizacji zadań przez Zakład Budżetowy „Pomezania” 
 
W ramach swoich statutowych obowiązków Zakład w I półroczu wykonał: 
 
W dziale 400 – dostarczanie wody ujęcie Ryjewo -   78327 m³, ujęcie Kwidzyn -    25215  m³,  
ujęcie Sztum -  348 m³. Największe pozycje kosztowe w tym dziale w omawianym okresie 
stanowiła cena zakupu wody z PWiK Kwidzyn w związku ze wzrostem cen od dnia 01.04 
2011 r/ przy planowaniu nakładów na 2011 rok nie otrzymaliśmy do końca pewnej informacji 
o cenach wody w PwiK Kwidzyn na 2011 rok. Wniosek na przyszłość: należy zakładać 
wyższy stopień wzrostu cen wody zakupywanej z obcych źródeł/. 
  
W dziale 900 – gospodarka ściekowa do oczyszczalni ścieków przyjęto  46575,4 m³ ścieków 
co daje średnią dobową ok. 257,3 m³. Niesprzyjające warunki pogodowe: niskie temperatury; 
opady czy też wysokie temperatury w okresie letnim nie spowodowały żadnych perturbacji w 
pracy oczyszczalni. Większość prac związanych z poniesieniem kosztów wykonane zostaną w 
II półroczu br. w związku z trzyletnim planem modernizacji gospodarki ściekowej, 
zatwierdzonym przez Pomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w 
Gdańsku, obejmującym następujący zakres modernizacji rok 2011    -Instalacja nowego 
mieszadła oraz 2 szt. nowych pomp do ścieków  na kwotę 23.000 zł;   rok 2012    - Instalacja 
2 szt nowych pomp do ścieków oraz nowej dmuchawy przy komorze napowietrzania – na 
kwotę 30.000 zł;   rok 2013    - Instalacja nowego mieszadła i nowej dmuchawy – na kwotę 
25.000 zł 
W dziale 900 – oczyszczanie miast i wsi Zakład na bieżąco wykonywał usługi w zakresie 
zbiórki i wywozu odpadów komunalnych zarówno od odbiorców indywidualnych / łącznie 
odebrano 1052,6 m³ odpadów jak też w zakresie segregacji / 11,77 ton opakowań z tworzyw 
sztucznych oraz 14 ton opakowań szklanych /, zbiórki odpadów wielkogabarytowych oraz 
odpadów elektrycznych i elektronicznych. Dużą pozycją kosztową w tym dziale był 
niezbędny remont kapitalny silnika samochodu „STAR”. 
 
W dziale 600 – transport i łączność Zakład realizował zadania wynikające z porozumienia 
zawartego z Wójtem Gminy Ryjewo w zakresie sprzątania ulic, wywozu nieczystości z koszy 
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ulicznych, przewozów zleconych, naprawą i równaniem dróg gruntowych, odśnieżaniem, 
usuwaniem skutków opadów, udrażniania kanalizacji deszczowej itp. 
 
W ramach rekultywacji i monitoringu wysypiska w Jałowcu, w I kwartale wykonane zostało 
badanie wód z piezometrów, którego wyniki są pozytywne dla dalszej rekultywacji . 
W dziale 700 – gospodarka mieszkaniowa zadania wynikające z planu finansowego na 2010 
rok oraz zalecenia wynikające z kontroli kominiarskich zostaną wykonane w II półroczu br. 
 
Przewodniczący Rady dodał, iż na zebraniu wiejskim w Ryjewie, które odbyło się 23 
sierpnia padały pytania ze strony mieszkańców o to co można zrobić by ludzie nie 
zanieczyszczali lasów, które są w pewnych miejscach bardzo mocno zanieczyszczone. Padła 
sugestia by może bardziej edukować nasze społeczeństwo zarówno te najmłodsze dzieci jak i 
dorosłych dlatego może przy współpracy z Panem Romanem Zbróg przy okazji imprez 
plenerowych należałoby przygotować program edukujący społeczeństwo. 
 
Radna Barbara Wolak zapytała czy sprawdzone zostało kto na terenie Gminy nie posiada 
pojemników na śmieci, bo wystarczy przejść ul. Grunwaldzką i można zobaczyć, że  w 
pojemnikach ulicznych znajdują się śmieci z gospodarstw domowych . Jednocześnie Pani 
Barbara Wolak zwróciła uwagę na to by uczulić pracowników Zakładu, jeżdżących 
ciągnikiem, by jak widzą gdzieś przy ulicy czy chodniku jakieś śmieci bądź gałęzie to je 
zabierali bo to też dużo da jak takie śmieci nie będą tygodniami leżeć. 
 
Pan Roman Król odpowiedział, że niestety nie ma możliwości jako Zakład sprawdzania, kto 
ma podpisane umowy bo była by to praktyka monopolistyczna. Jak ktoś zrywa umowę z 
Zakładem, Urząd Gminy otrzymuje taką informacje i wtedy może  dalej działać.  
  
Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż wraz z dzielnicowym taka kontrola sukcesywnie jest 
przeprowadzana na terenie Gminy. Osoby, które nie maja podpisanych z kimkolwiek umów 
są  pouczani o konieczności ich zawarcia.  
 
Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu mającego przedstawić  Radzie 
opinię o zgłoszonych kandydatach na ławników do Sądu Okr ęgowego w Gdańsku oraz 
Sądu Rejonowego  w Kwidzynie. 
 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady  Gminy po czym wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IX/56/11 z dnia 31 sierpnia 
2011 roku  w sprawie powołania Zespołu mającego przedstawić  Radzie opinię o zgłoszonych 
kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego w Gdańsku oraz Sądu Rejonowego  w 
Kwidzynie. Uchwała stanowi załącznik  Nr 4 do protokołu. 
 
Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Ryjewo odrębnego 
obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i 
do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 9 października 2011 r.  
 
 Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
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 W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IX/57/11 z dnia 31 sierpnia 
2011 r. w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Ryjewo odrębnego obwodu głosowania dla 
przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej 
Polskiej zarządzonych na dzień 9 października 2011 r. Uchwała stanowi załącznik  Nr  5 do 
protokołu. 
 
Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanych  położonych w miejscowości Benowo oraz Ryjewo stanowiących 
własność Gminy Ryjewo. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania.  
 
 W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IX/58/11 z dnia 31 sierpnia 
2011 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych  położonych 
w miejscowości Benowo oraz Ryjewo stanowiących własność Gminy Ryjewo. Uchwała 
stanowi załącznik  Nr 6 do protokołu. 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania.  
 
 W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IX/59/11 z dnia 31 sierpnia  
2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2010 
roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011. Uchwała stanowi załącznik  Nr 7 do 
protokołu. 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu 
długoterminowego z banku krajowego.   
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy.  Przewodniczący 
Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 
uwag przystąpiono do głosowania.  
 
W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IX/60/11 z dnia 31 sierpnia 
2011 w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu długoterminowego z banku 
krajowego.  Uchwała stanowi załącznik  Nr 8 do protokołu. 
 
Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody 
Wójtowi Gminy Ryjewo na wynajęcie na czas nieoznaczony powierzchni dachowych 
nieruchomości zabudowanych  stanowiących mienie komunalne w drodze 
bezprzetargowej przedsiębiorstwu Profit Group Sp. z o. o. mającym siedzibę w 
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Warszawie przy ul. Świętokrzyska 20 w celu  umocowania masztów z 
oprzyrządowaniem, które wykorzystywane będą do udostępnienia mieszkańcom gminy 
Internetu drogą radiową. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania.  
 
 W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IX/61/11 z dnia 31 sierpnia 
2011 w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody Wójtowi Gminy Ryjewo na 
wynajęcie na czas nieoznaczony powierzchni dachowych nieruchomości zabudowanych  
stanowiących mienie komunalne w drodze bezprzetargowej przedsiębiorstwu Profit Group 
Sp. z o. o. mającym siedzibę w Warszawie przy ul. Świętokrzyska 20 w celu  umocowania 
masztów z oprzyrządowaniem, które wykorzystywane będą do udostępnienia mieszkańcom 
gminy Internetu drogą radiową. Uchwała stanowi załącznik  Nr 9 do protokołu. 
 
Ad.14. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
 
Informację o działalności w okresie międzysesyjnym przedłożył  Wójt Gminy Józef 
Gutowski. Informacja stanowi załącznik Nr  10 do protokołu. 
 
 
Ad.15/ Ad.16 Interpelacje i zapytania radnych / Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 
Radny Artur Orłowski  zapytał czy jest możliwość zainstalowania również tych anten w 
Watkowicach i Pułkowicach by tam też mieszkańcy mieli dostęp do Internetu? 
 
Pan Sławomir Słupczyński odpowiedział, że anteny, które są planowane w Gminie Ryjewo 
ale również w ościennych Gminach maja według pomiarów objąć również górny teren czyli i 
Watkowice i Pułkowice i tam nie przewiduje się żadnych problemów z odbiorem sygnału. 
Jeśli taki problem będzie to Gmina będzie się starać o to by w tych miejscach te maszty 
dostawić. Z informacji jakie posiadamy wiemy że teren Benowo może być takim terenem 
gdzie może nie być możliwości odbiór sygnału ale dokładnie  będziemy to wiedzieli jak 
maszty będą już zamontowane.   
 
Radny Artur Orłowski  zapytał o możliwość modernizacji drogi z Klecewka do Pułkowic i 
na tzw. Wiszary? 
 
Pan Sławomir Słupczyński odpowiedział, iż są to drogi powiatowe. Było spotkanie w 
Starostwie z pytaniem kiedy można się spodziewać ich naprawy. Niestety Starostwo nie ma w 
tym momencie już żadnych środków na ten cel. Złożony został wniosek do Zarządu o 
zwiększenie środków na modernizację dróg. Rozpatrzenie tego nastąpi dopiero podczas sesji 
na koniec września i do tego czasu żadna decyzja czy ta droga będzie robiona czy też nie, nie 
zapadnie.  
 
Radny Jerzy Paradowski zapytał: 
-  czy mieszkańcy będą mogli korzystać z przejazdów autobusami szkolnymi? 
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- z czym jest związane zróżnicowanie wyposażenia placów zabaw i ich cena, kto o tym 
decydował? 
- co z drogą do Laskowic czy Gmina będzie czekać na środki z dofinansowania bo  cześć 
środków ma zaplanowane we własnym budżecie?; 
- był robiony przegląd drogi powiatowej Trzciano - Straszewo miała być wykonana grobla, 
woda z rowu zalewa pole i nic w tej sprawie nie jest zrobione?; 
- nie zostały zrobione poprawki w świetlicy w Trzcianie; wykonawca tej inwestycji 
powiedział, że termin gwarancji minął i on żadnych poprawek nie naniesie. Czy nikt nie jest 
wstanie wyciągnąć żadnych konsekwencji? 
 - z czego wynika rozbieżność w pismach Pana Wójta, bo było spotkanie z organizacjami i 
pokazano pismo w którym Pan Wójt zaprzecza wcześniejszym ustaleniom?; 
- Jak wygląda sprawa w Prokuraturze dotycząca świetlicy wiejskiej w Trzcianie bo już 
najwyższy czas przekazać Radzie jakieś informacje? 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, że przewoźnik firma Tur- Stach oferuje możliwość 
przewozu w autobusach szkolnych również inne osoby. Autobusy są wyposażone w kasy 
fiskalne wiec będzie można kupić normalny bilet. Oczywiście w pierwszej kolejności 
autobusem jadą dzieci i młodzież szkolna a dopiero później jak będą wolne miejsca, reszta.  
 
Pan Sławomir  Słupczyński: 
-  Nie pamięta cen każdego konkretnego placu ale jego wyposażenie zależało to od tego z 
jakiego projektu był dany plac wykonany. Place robione były w ramach dwóch projektów. 
Jeden tańszy z PROW drugi dający większe środki finansowe z RPO. Najlepiej wyposażone 
place zabaw są w miejscowościach min. Straszewo Trzciano. Najsłabiej wyposażone są place 
zabaw w Mątowskich Pastwiskach i w Jarzębinie gdyż były one robione z programu PROW; 
 
- Była rozmowa z Panią Zakrzewską z Urzędu Marszałkowskiego, która poinformował iż 9 
samorządów nie otrzymało jeszcze dofinansowania na drogi. Są środki finansowe ale nie tak 
duże by móc dofinansować wszystkie 9 samorządów. Za ok. dwa tygodnie ma zapaść 
konkretna ostateczna decyzja, kto i ile środków otrzyma i wtedy ewentualnie zdecydujemy co 
z ta droga będziemy robić; 
 
- Groblę przy drodze powiatowej właściciele nieruchomości przy której się ona znajduje są 
zobowiązani naprawić samemu. Było zorganizowane spotkanie w Starostwie z tymi osobami i 
są one świadome tego, że muszą to wykonać same; 
 
- Zostały spisane usterki, które występują w GOK w Trzcianie i przekazane do firmy, która 
remontem się zajmowała. Firma ta ma się do tych usterek ustosunkować  i dać nam 
odpowiedź. Jeśli chodzi o elewacje to posiadamy informacje, iż jest podpisane porozumienie 
z tą firmą, według którego elewacja ma być pomalowana. Pracownik który to nadzoruje jest 
w tym momencie na urlopie jak tylko wróci to zajmiemy się tą sprawą. 
 
- Proszę sprecyzować dokładniej o co chodzi z przekazaniem pisma posiadającego  sprzeczne 
z wcześniejszymi ustaleniami informację. 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział iż jeśli chodzi o sprawę w Prokuraturze to Urząd nie 
posiada na razie żadnych rozstrzygnięć w tej sprawie.  
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Ad. 17  Wolne wnioski i informacje. 
 
Pan Paweł Furman Sołtys Sołectwa Trzciano poprosił by Urząd wystosował do starostwa 
pismo dotyczące zalewania gospodarstw leżących przy drodze powiatowej Straszewo-
Trzciano. Zarwane są studzienki. Były zgłaszane reklamacje i nic się nie dzieje. Jednocześnie 
prośba do Radnych powiatowych by również monitorowali tą sprawę. 
 
Pan Franciszek Pielak Sołtys Sołectwa Straszewo zapytał czy jest znany termin, kiedy 
będzie można korzystać z  Internetu, o którym mowa jest w uchwale? 
 
Pan Sławomir Słupczyński poinformował, że wszystko powinno zacząć działać jeszcze w 
tym roku.  
 
Radny Jerzy Paradowski zwrócił uwagę na skrzyżowanie w Dubielu, które przy dalszej 
modernizacji drogi powiatowej zostało ominięte? 
 
Pani Krystyna Łapacz odpowiedziała, iż jest to skrzyżowanie należące do dróg 
wojewódzkich i Starostwo wystąpiło z wnioskiem do zarządcy drogi o wykonanie  
modernizacji tego odcinka.   
 
Pan Paweł Furman zaprosił wszystkich na dożynki które odbędą się w Sołectwie Trzciano 
dnia 17 września.  
 
Przewodniczący Rady przekazał wszystkim obecnym zaproszenie na XI Dożynki Powiatu 
Kwidzyńskiego oraz XII Dni Powiatu Kwidzyńskiego, które odbędą się dnia 04 września w 
Tychnowy.  
 
Ad. 18 Zakończenie obrad. 
 
  
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  IX sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
                                                                                                                    Przewodniczący 
                                                                                                                    Rady       Gminy 
 
                                                                                                                    Kazimierz Zima 


